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PAOOR.0002.4.2022.KZ 
 

PROTOKÓŁ NR XXXVI/2022 
z XXXVI sesji Rady Miejskiej w Śremie 

odbytej 23 czerwca 2022 r.  w godz. 11:00 – 12:33 
w sali 24 Urzędu Miejskiego w Śremie 

Pl. 20 Października 1, 63-100 Śrem 
 
W posiedzeniu wzięło udział 21 radnych. 
/Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu/. 
 
Ponadto w sesji uczestniczyli: 
1. Adam Lewandowski - Burmistrz Śremu, 
2. Hanna Brukarczyk - Sekretarz Gminy Śrem, 
3. Krzysztof Lewandowski - Skarbnik Gminy Śrem, 
4. Adrian Wartecki – Naczelnik Pionu Komunikacji Społecznej i Informatyzacji 
5. Barbara Jabłońska - Naczelnik Pionu Edukacji i Usług Społecznych, 
6. Robert Mielcarek - Naczelnik Pionu Rolnictwa i Gospodarki Komunalnej, 
7. Donat Tomczak – Naczelnik Pionu Skarbu Gminy, 
8. Katarzyna Bednarowicz - Naczelnik Pionu Gospodarowania Przestrzenią 

i Środowiskiem, 
9. Bartosz Edwarczyk – Naczelnik Pionu Audytu i Kontroli, 
10. Sławomir Baum - Koordynator Biura Prawnego, 
11. Maria Świdurska – Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej w Śremie, 
12. Marian Goliński – Komendant Straży Miejskiej w Śremie, 
13. Paweł Wawrzyniak - Stowarzyszenie Pomocna Dłoń w Śremie, 
14. Dominika Górna - Tydzień Ziemi Śremskiej 
 
/Porządek obrad, ogłoszenie, zawiadomienia i zaproszenia na sesję Rady 
stanowią załącznik nr 2 do protokołu./ 
 
Ad.1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
 Pani Katarzyna Sarnowska - Przewodnicząca Rady Miejskiej w Śremie 
otwierając XXXVI sesję Rady Miejskiej, powitała radnych, Burmistrza, Panią 
Sekretarz i Pana Skarbnika Gminy, pracowników Urzędu oraz gości przybyłych na 
sesję Rady.  
 W dalszej kolejności Przewodnicząca Rady - Katarzyna Sarnowska 
stwierdziła, że w obradach uczestniczy 21 radnych, a więc Rada jest władna 
do podejmowania prawomocnych decyzji. Następnie Przewodnicząca 
poinformowała, że obrady rady są transmitowane i udostępniane w Biuletynie 
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Informacji Publicznej i na stronie internetowej gminy, w związku z tym poprosiła 
o nie wypowiadanie nazwisk czy informacji, które mogłyby w jakikolwiek sposób 
naruszyć dobra osobiste osób trzecich. Dane osobowe są chronione zgodnie 
z rozporządzeniem o ochronie danych osobowych z dnia 27 kwietnia 2016 roku 
i ich podanie bez wyrażenia zgody przez osobę zainteresowaną jest zagrożone 
karami przewidzianymi w rozporządzeniu. 
 
Ad.2. Przedstawienie porządku obrad. 
Przewodnicząca poinformowała, że 9 czerwca br. wpłynął wniosek Burmistrza 
Śremu o uzupełnienie porządku obrad sesji Rady Miejskiej w Śremie o projekt 
uchwały zmieniający uchwałę w sprawie zasad udzielania i rozmiaru obniżek 
tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć oraz określenia 
tygodniowego wymiaru godzin zajęć niektórych nauczycieli. Przewodnicząca 
poinformowała również, iż z uwagi na fakt, że uzupełnienie złożono i przekazano 
Radnym na 7 dni przed sesją, projekt ww. uchwały został umieszczony w pkt. 8 
lit. k). Przewodnicząca zapytała Pana Burmistrza, czy chce zabrać głos w związku 
z złożonym uzupełnieniem porządku obrad. 
Pan Burmistrz przekazał, że: „ Prawo w zakresie oświaty się intensywnie zmienia 
i zapewne od września również nastąpi zmiana i Karty Nauczyciela i stopnia 
awansu zawodowego. Musimy reagować w taki sposób, aby na bieżąco 
wywiązywać się z tych nowelizacji.” 
Następnie przewodnicząca poinformowała, że w związku z tym, iż pkt 8 lit. k) 
został już umieszczony w porządku obrad, nie będzie głosowany.  
Dalszych zmian w porządku obrad nie zgłoszono. 
 
Rada Miejska w Śremie przyjęła porządek obrad XXXVI sesji w następującej 
wersji:  
1) Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2) Przedstawienie porządku obrad. 

3) Przyjęcie protokołu z XXXV sesji Rady Miejskiej w Śremie. 

4) Przedstawienie raportu o stanie gminy Śrem za 2021 rok. 
5) Debata nad raportem o stanie gminy Śrem.   
6) Głosowanie nad udzieleniem Burmistrzowi Śremu wotum zaufania. 

7) Rozpatrzenie sprawozdania Burmistrza Śremu o przebiegu wykonania 
budżetu gminy Śrem za 2021 rok, sprawozdań rocznych z wykonania planu 
finansowego instytucji kultury, informacji o stanie mienia gminy Śrem oraz 
sprawozdania finansowego gminy Śrem. 

8) Rozpatrzenie projektów uchwał Rady: 
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a)  w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego gminy Śrem wraz ze 
sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2021 rok; 

b) w sprawie udzielenia absolutorium dla Burmistrza Śremu; 
c) w sprawie przyjęcia Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych 

Gminy Śrem na lata 2022 – 2027; 
d) w sprawie określenia średniej ceny jednostki paliwa  

w gminie Śrem na rok szkolny 2022/2023; 
e) w sprawie szczegółowych warunków przyznawania stypendium 

Burmistrza Śremu dla uzdolnionych uczniów w ramach Gminnego 
Programu Wspierania Edukacji Uzdolnionych Dzieci i Młodzieży; 

f) zmieniającego uchwałę w sprawie Programu opieki nad zwierzętami 
bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy 
Śrem w 2022 r.; 

g) w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego obszaru "Góra - północ"; 

h) w sprawie wyrażenia zgody na wszczęcie procedury nadania sztandaru 
gminie Śrem; 

i) zmieniającego uchwałę w sprawie uchwały budżetowej gminy Śrem 
na 2022 rok; 

j) zmieniającego uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Śrem na lata 2022 – 2033; 

k) zmieniającego uchwałę w sprawie zasad udzielania i rozmiaru obniżek 
tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć oraz określenia 
tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć niektórych 
nauczycieli. 

9) Sprawozdanie z realizacji zadań w zakresie objętym Uchwałą Nr 361/XLI/09 
Rady Miejskiej w Śremie z dnia 29 października 2009 r. w sprawie zasad 
gospodarowania nieruchomościami stanowiącymi własność gminy Śrem. 

10) Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym. 

11) Interpelacje i zapytania radnych, wolne głosy. 

12) Zamknięcie sesji. 

 
 
Ad. 3. Przyjęcie protokołu z XXXV sesji Rady Miejskiej w Śremie. 
Przewodnicząca Rady - Katarzyna Sarnowska poinformowała, że protokół z XXXV 
sesji był wyłożony do wglądu w Zespole Obsługi Rady. Do protokołu 
nie zgłoszono uwag. Przewodnicząca Rady stwierdziła, że protokół z XXXV sesji 
zostaje przez Radę przyjęty bez odczytywania. 
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Ad. 4. Przedstawienie raportu o stanie gminy Śrem za 2021 rok. 

/Raport o stanie gminy Śrem za 2021 rok stanowi załącznik nr 3 do protokołu./ 

Pan Burmistrz omówił raport o stanie gminy Śrem za 2021 rok w oparciu 
o przesłany radnym materiał oraz na podstawie przedstawionej na sesji 
prezentacji. /Ww. prezentacja stanowi załącznik nr 4 do protokołu./ 

Ad.5. Debata nad raportem o stanie gminy Śrem. 
Radny Tomasz Wojna w imieniu Radnych Klubu Prawo i Sprawiedliwość 
odczytał oświadczenie klubu PiS.  
/Treść Oświadczenia klubu PiS stanowi załącznik nr 5 do protokołu./ 
 

Radny Grzegorz Wiśniewski: „ Ubiegły rok, rzeczywiście był rokiem trudnym, 
ale myślę, że ten rok będzie gorszy, a przyszły jeszcze gorszy. W ubiegłym roku 
zabrakło mi szukania oszczędności, dlatego że, zbliżamy się do zadłużenia, które 
będzie przekraczało 60 milionów złotych. Inflacja rośnie, stopy procentowe 
również rosną, także koszty tego zadłużenia, które posiadamy będą jeszcze 
wyższe. Pieniędzy będzie też coraz mniej, a będą nowe programy 
do zrealizowania. Były dobre lata w gospodarce i można było zaoszczędzić trochę 
pieniędzy, żeby przeznaczyć je później na te lata gorsze. Kwestia druga 
to komunikacja – były robione raporty, które miały usprawnić komunikację 
w Śremie mam tutaj na myśli komunikację drogową, a niestety niewiele w tym 
temacie się dzieje, a jak już się dzieje to niestety na gorsze. Myślę tutaj 
o przykładzie zjazdu z ul. Sikorskiego na Al. Solidarności, jeden pas ruchu został 
wyłączony co w godzinach szczytu sprawia ogromne problemy, a doskonale 
wiemy, że już niedługo dołączy ruch na tę ulicę z osiedla w Parku Puchalskiego, 
co jeszcze w większym stopniu będzie te problemy powiększało. Trzecia kwestia 
to odnawialne źródła energii. Myślę, że warto było w ubiegłym roku, ale także 
w tym zastanowić się nad montażem paneli fotowoltaicznych lub paneli 
solarnych na jednostkach organizacyjnych np. szkołach (prąd, ciepła woda), czy 
spółce Śremski Sport, która mając instalację fotowoltaiczną mogłaby w pewien 
sposób ograniczyć koszty funkcjonowania, które są ogromne, a nie zanosi się 
na to, aby opłaty za media potaniały. Dlatego uważam, że należy szukać 
rozwiązań, które pozwolą nam zaoszczędzać pieniądze, a będą wykorzystywane. 
Szkoły w ciągu dnia funkcjonują tak samo jak Śremski Sport i byłaby tu duża 
oszczędność np. w przypadku montażu paneli fotowoltaicznych czy solarów, 
ciepła woda w szkołach pomiędzy godz. 8 a 16 byłaby z własnej instalacji 
co pozwoliłoby na wprowadzenie oszczędności.” 

Debata została zakończona. 
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Ad.6. Głosowanie nad udzieleniem Burmistrzowi Śremu wotum zaufania. 

Przewodniczący Komisji Komunalnej i Rozwoju – Piotr Rojek poinformował, 
że Komisja projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie. 

Przewodnicząca Rady zgłosiła autopoprawkę polegającą na dopisaniu 
w projekcie uchwały w podstawie prawnej ustawy o samorządzie gminnym poz. 
1079.  
 
Głosowanie projektu uchwały wraz z autopoprawką dot. uzupełnienia podstawy 
prawnej w związku ze zmianą ustawy o samorządzie gminnym. 
ZA: 15, PRZECIW: 4, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (15) 

Żaneta Koch, Mariusz Kociemba,  Artur Konon, Krzysztof Lewandowski, Robert 
Piątek, Barbara Ratajczak, Piotr Rojek, Katarzyna Sarnowska, Nina Stępa, Andrzej 
Mieloszyński, Martyna Wachowiak, Lilianna Wąsik, Tomasz Wojna, Zdzisław 
Żeleźny, Edward Szczepański. 
PRZECIW (4) 
Marek Basaj,  Piotr Mulkowski, Cezary Strzelec, Grzegorz Wiśniewski. 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Tomasz Jakuszek, Rafał Wachowiak. 
 
Uchwała Nr 415/XXXVI/2022 została podjęta 15 głosami „za” przy 4 głosach 
przeciwnych i 2 głosach wstrzymujących się. 
/Uchwała Nr 415/XXXVI/2022 stanowi załącznik nr 6 do protokołu./ 
 

Ad.7. Rozpatrzenie sprawozdania Burmistrza Śremu o przebiegu wykonania 
budżetu gminy Śrem za 2021 rok, sprawozdań rocznych z wykonania 
planu finansowego instytucji kultury, informacji o stanie mienia gminy 
Śrem oraz sprawozdania finansowego gminy Śrem. 

/Sprawozdanie Burmistrza Śremu o przebiegu wykonania budżetu gminy za 
2021 rok, sprawozdania roczne z wykonania planu finansowego instytucji 
kultury,  informacja o stanie mienia gminy Śrem stanowi załącznik nr 7 do 
protokołu/. 
 
Pan Skarbnik Krzysztof Lewandowski: „Sprawozdanie opisowe z wykonania 
budżetu za 2021 rok było przedmiotem obrad na Komisjach we wcześniejszych 
miesiącach. Ponadto Regionalna Izba Obrachunkowa wyraziła opinię pozytywną 
odnośnie do tego sprawozdania. Natomiast jeżeli chodzi o sprawozdanie 
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finansowe za 2021 rok obejmujące: bilans z wykonania budżetu, łączny bilans 
jednostki, łączny rachunek zysków i strat jednostki, łączne zestawienie zmian 
funduszu oraz informacje dodatkowe, były one również przedmiotem obrad na 
Komisjach w wcześniejszym okresie i nie zgłoszono żadnych uwag do tych 
sprawozdań finansowych. Sprawozdania przeszły też przez nadzór Regionalnej 
Izby Obrachunkowej, która nie wyraziła żadnych uwag.” 
 
/Uchwała RIO w sprawie wyrażenia opinii o sprawozdaniu z wykonania budżetu 

Gminy Śrem za 2021 rok wraz z informacją o stanie mienia Jednostki 

i objaśnieniami stanowi załącznik nr 8 do protokołu./ 

 
Naczelnik Pionu Audytu i Kontroli Pan Bartosz Edwarczyk przekazał, że: „ Jeżeli 
chodzi o stan mienia to Burmistrz przy okazji omawiania Raportu o stanie gminy 
wyraźnie wskazał jaka jest wartość mienia komunalnego. Odniosę się do tego 
co powiedział wcześniej Pan Skarbnik, mianowicie informacja o stanie mienia 
komunalnego była również przedmiotem oceny Regionalnej Izby 
Obrachunkowej, która wypowiedziała się pozytywnie bez jakichkolwiek uwag 
w zakresie tego dokumentu.” 
 
Następnie Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję nad celowością, rzetelnością 
i legalnością wykonania budżetu gminy Śrem za 2021 rok. 

Radni nie podjęli dyskusji. 

 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej – Żaneta Koch poinformowała, że Komisja 
Rewizyjna w dniu 28 kwietnia 2022 r. dokonała kontroli w zakresie wykonania 
budżetu gminy Śrem za 2021 rok.  
W dalszej kolejności Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej zapoznała zebranych 
z treścią następujących dokumentów: 

- opinią Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Śremie z 9 maja 2022 r.  
o wykonaniu budżetu gminy Śrem za 2021 rok. 

- wnioskiem Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Śremie z 9 maja 2022 roku 
w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Śremu z tytułu 
wykonania budżetu gminy za 2021 rok.  

- uchwałą Nr SO-16/0955/56/2022 Składu Orzekającego RIO w Poznaniu 
z dnia 20 maja 2022 r. w sprawie wyrażenia opinii o wniosku Komisji 
Rewizyjnej Rady Miejskiej w Śremie w sprawie udzielenia absolutorium 
Burmistrzowi Śremu z tytułu wykonania budżetu za 2021 rok.  
/ Ww. dokumenty stanowią załącznik nr 9 do protokołu./ 
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Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej poprosiła radnych o udzielenia absolutorium 
Burmistrzowi Śremu. 
 

Ad. 8 Rozpatrzenie projektów uchwał Rady: 

a)  w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego gminy Śrem wraz 
ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2021 rok; 

Projekt uchwały przedstawił i omówił Pan Krzysztof Lewandowski – Skarbnik 
Gminy Śrem. 
 
Dyskusji nie było. 
 
Przewodnicząca Komisji Budżetowej – Barbara Ratajczak poinformowała, 
że Komisja projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie. 
 

Głosowanie w sprawie podjęcia uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania 
finansowego gminy Śrem wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2021 
rok;  
ZA: 16, PRZECIW: 4, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne:  
(PRZECIW): Marek Basaj, Piotr Mulkowski, Grzegorz Wiśniewski, Cezary Strzelec.  
(WSTRZYMUJĘ SIĘ): Tomasz Jakuszek. 
(ZA): Żaneta Koch, Mariusz Kociemba, Artur Konon, Krzysztof Lewandowski, 
Andrzej Mieloszyński, Robert Piątek, Barbara Ratajczak, Piotr Rojek, Katarzyna 
Sarnowska, Nina Stępa, Edward Szczepański, Martyna Wachowiak, Rafał 
Wachowiak, Lilianna Wąsik, Tomasz Wojna, Zdzisław Żeleźny. 
 

Uchwała Nr 416/XXXVI/2022 została podjęta 16 głosami „za”  przy 4 głosach 
przeciwnych i 1 głosie wstrzymującym. 
/ Uchwała Nr 416/XXXVI/2022 stanowi załącznik nr 10 do protokołu./ 

b) w sprawie udzielenia absolutorium dla Burmistrza Śremu; 

Dyskusji nie było 
 
Głosowanie w sprawie udzielenia absolutorium dla Burmistrza Śremu wraz 
z autopoprawką dot. uzupełnienia podstawy prawnej w związku ze zmianą 
ustawy o samorządzie gminnym oraz ustawy o finansach publicznych. 
ZA: 16, PRZECIW: 4, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne:  
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(PRZECIW): Marek Basaj, Piotr Mulkowski, Grzegorz Wiśniewski, Cezary Strzelec.  
(WSTRZYMUJĘ SIĘ): Tomasz Jakuszek. 
(ZA): Żaneta Koch, Mariusz Kociemba, Artur Konon, Krzysztof Lewandowski, 
Andrzej Mieloszyński, Robert Piątek, Barbara Ratajczak, Piotr Rojek, Katarzyna 
Sarnowska, Nina Stępa, Edward Szczepański, Martyna Wachowiak, Rafał 
Wachowiak, Lilianna Wąsik, Tomasz Wojna, Zdzisław Żeleźny. 
 
Uchwała Nr 417/XXXVI/2022 została podjęta 16 głosami „za”  przy 4 głosach 
przeciwnych i 1 głosie wstrzymującym. 
/ Uchwała Nr 417/XXXVI/2022 stanowi załącznik nr 11 do protokołu./ 
 
Przewodnicząca Rady pogratulowała Burmistrzowi udzielenia absolutorium. 
 
Burmistrz Adam Lewandowski stwierdził, że 2021 r. był bardzo trudnym rokiem, 
ale mimo to udało się go zakończyć z nadwyżką ponad 10 milionów złotych. 
Natomiast jeżeli chodzi o zadłużenie i wskaźnik ok. 21 % to w porównaniu 
z innymi gminami nie jest on duży, a trzeba realizować bardzo intensywnie wiele 
wydatków majątkowych. Na koniec Pan Burmistrz serdecznie podziękował 
wszystkim, którzy głosowali za udzieleniem absolutorium.  
 
 

Przerwa 10 minut. 
 

c) w sprawie przyjęcia Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych 
Gminy Śrem na lata 2022 – 2027; 

Projekt uchwały przedstawiła i omówiła Pani Maria Świdurska – Kierownik 
Ośrodka Pomocy Społecznej w Śremie. Przewodnicząca Pani Katarzyna 
Sarnowska zgłosiła autopoprawkę do projektu uchwały polegającą na dopisaniu 
w podstawie prawnej ustawy o samorządzie gminnym poz. 583. 

Dyskusji nie było. 

 
Przewodniczący Komisji Pomocy Społecznej, Ochrony Zdrowia i Środowiska – 
Zdzisław Żeleźny poinformował, że Komisja projekt uchwały zaopiniowała 
pozytywnie. 
 

Głosowanie w sprawie podjęcia uchwały w sprawie przyjęcia Strategii 
Rozwiązywania Problemów Społecznych Gminy Śrem na lata 2022 – 2027 wraz 
z zgłoszoną autopoprawką. 
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ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
 (ZA): Marek Basaj, Tomasz Jakuszek, Żaneta Koch, Mariusz Kociemba, Artur 
Konon, Krzysztof Lewandowski,  Andrzej Mieloszyński, Piotr Mulkowski, Robert 
Piątek, Barbara Ratajczak, Piotr Rojek, Katarzyna Sarnowska, Nina Stępa, Cezary 
Strzelec, Edward Szczepański, Martyna Wachowiak, Rafał Wachowiak, Lilianna 
Wąsik, Grzegorz Wiśniewski, Tomasz Wojna, Zdzisław Żeleźny . 
 
Uchwała Nr 418/XXXVI/2022 została podjęta 21 głosami „za”  – jednogłośnie. 
/ Uchwała Nr 418/XXXVI/2022 stanowi załącznik nr 12 do protokołu./ 
 

d) w sprawie określenia średniej ceny jednostki paliwa  
w gminie Śrem na rok szkolny 2022/2023; 

Projekt uchwały przedstawiła i omówiła Pani Barbara Jabłońska – Naczelnik 
Pionu Edukacji i Usług Społecznych. Pani Barbara Jabłońska zgłosiła 
autopoprawkę do projektu uchwały polegającą na dopisaniu w podstawie 
prawnej ustawy o samorządzie gminnym poz. 583 i poz. 1079. 

Dyskusja: 
Radny Cezary Strzelec zapytał: „Rząd zniósł jeden z podatków wchodzący w skład 
ceny paliwa. Czy istnieje możliwość aktualizacji tej uchwały np. za parę miesięcy, 
bo jak wiemy ceny paliwa aktualnie dynamicznie się zmieniają. Jeśli istniałaby 
taka możliwość prawna, myślę, że warto było by rozważyć taką aktualizację.” 
Odpowiedzi udzieliła Pani Barbara Jabłońska: „Na chwilę obecną nie regulujemy 
tej kwestii, ma być ustalona cena paliw na dany rok szkolny.” 
Radny Cezary Strzelec dodał: „chodziło mi raczej czy istnieje możliwość 
aktualizacji tej uchwały w trakcie roku szkolnego? Może to jest pytanie bardziej 
do Pana Radcy Prawnego.” 
Odpowiedzi udzielił Pan Sławomir Baum Radca Prawny: „ Jeśli chodzi o kwestie 
ustalenia ceny, to tak jak Pani Naczelnik Jabłońska powiedziała ceny ustala się na 
rok szkolny. Każdą uchwałę można zmienić, więc i tę uchwałę, jeżeli okaże się, 
że te średnie ceny określone na dziś nie będą przystawały do rzeczywistości to 
będzie można podejść do zmiany tej uchwały.” 
Dyskusję zakończono. 
 
Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Sportu – Piotr Rojek poinformował, 
że Komisja projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie. 

 

Głosowanie w sprawie podjęcia uchwały w sprawie określenia średniej ceny 
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jednostki paliwa w gminie Śrem na rok szkolny 2022/2023 wraz z zgłoszoną 
autopoprawką. 
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
 (ZA): Marek Basaj, Tomasz Jakuszek, Żaneta Koch, Mariusz Kociemba, Artur 
Konon, Krzysztof Lewandowski, Andrzej Mieloszyński, Piotr Mulkowski, Robert 
Piątek, Barbara Ratajczak, Piotr Rojek, Katarzyna Sarnowska, Nina Stępa, Cezary 
Strzelec, Edward Szczepański, Martyna Wachowiak, Rafał Wachowiak, Lilianna 
Wąsik, Grzegorz Wiśniewski, Tomasz Wojna, Zdzisław Żeleźny . 
 
Uchwała Nr 419/XXXVI/2022 została podjęta 21 głosami „za”  – jednogłośnie. 
/ Uchwała Nr 419/XXXVI/2022 stanowi załącznik nr 13 do protokołu./ 
 

e) w sprawie szczegółowych warunków przyznawania stypendium 
Burmistrza Śremu dla uzdolnionych uczniów w ramach Gminnego 
Programu Wspierania Edukacji Uzdolnionych Dzieci i Młodzieży; 

Projekt uchwały przedstawiła i omówiła Pani Barbara Jabłońska – Naczelnik 
Pionu Edukacji i Usług Społecznych. Pani Barbara Jabłońska zgłosiła 
autopoprawkę do projektu uchwały polegającą na dopisaniu w podstawie 
prawnej ustawy o samorządzie gminnym poz. 583 i poz. 1079. 

Dyskusji nie było. 
 
Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Sportu – Piotr Rojek poinformował, 
że Komisja projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie. 
 

Głosowanie w sprawie podjęcia uchwały w sprawie szczegółowych warunków 
przyznawania stypendium Burmistrza Śremu dla uzdolnionych uczniów 
w ramach Gminnego Programu Wspierania Edukacji Uzdolnionych Dzieci 
i Młodzieży wraz z zgłoszoną autopoprawką. 
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
(ZA): Marek Basaj, Tomasz Jakuszek, Żaneta Koch, Mariusz Kociemba, Artur 
Konon, Krzysztof Lewandowski, Andrzej Mieloszyński, Piotr Mulkowski, Robert 
Piątek, Barbara Ratajczak, Piotr Rojek, Katarzyna Sarnowska, Nina Stępa, Cezary 
Strzelec, Edward Szczepański, Martyna Wachowiak, Rafał Wachowiak, Lilianna 
Wąsik, Grzegorz Wiśniewski, Tomasz Wojna,  Zdzisław Żeleźny . 
 
Uchwała Nr 420/XXXVI/2022 została podjęta 21 głosami „za”  – jednogłośnie. 
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/ Uchwała Nr 420/XXXVI/2022 stanowi załącznik nr 14 do protokołu./ 

f) zmieniającego uchwałę w sprawie Programu opieki nad zwierzętami 
bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy 
Śrem w 2022 r.; 

Projekt uchwały przedstawił i omówił Pan Robert Mielcarek – Naczelnik Pionu 
Rolnictwa i Gospodarki Komunalnej. Pan Robert Mielcarek zgłosił autopoprawkę 
dotyczącą zmiany w treści uzasadnienia do projektu uchwały, która została 
zawarta w piśmie Burmistrza Śremu z dnia 21 czerwca 2022r. 
/Pismo stanowi załącznik na 15 do protokołu./ 

 
Dyskusji nie było. 

 
Przewodniczący Komisji Komunalnej i Rozwoju – Piotr Rojek poinformował, 
że Komisja projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie. 
 
Głosowanie w sprawie podjęcia uchwały w sprawie uchwały zmieniającej 
uchwałę w sprawie Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 
zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy Śrem w 2022 r. wraz 
z zgłoszoną autopoprawką. 
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
(ZA): Marek Basaj, Tomasz Jakuszek, Żaneta Koch, Mariusz Kociemba, Artur 
Konon, Krzysztof Lewandowski, Andrzej Mieloszyński, Piotr Mulkowski, Robert 
Piątek, Barbara Ratajczak, Piotr Rojek, Katarzyna Sarnowska, Nina Stępa, Cezary 
Strzelec, Edward Szczepański, Martyna Wachowiak, Rafał Wachowiak, Lilianna 
Wąsik, Grzegorz Wiśniewski, Tomasz Wojna, Zdzisław Żeleźny . 
 
Uchwała Nr 421/XXXVI/2022 została podjęta 21 głosami „za”  – jednogłośnie. 
/ Uchwała Nr 421/XXXVI/2022 stanowi załącznik nr 16 do protokołu./ 

g) w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego obszaru "Góra - północ"; 

Projekt uchwały przedstawiła i omówiła Pani Katarzyna Bednarowicz – Naczelnik 
Pionu Planowania Przestrzennego i Ochrony Środowiska.  

Dyskusji nie było. 
 
Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Sportu – Piotr Rojek oraz 
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Przewodniczący Komisji Wsi i Samorządu – Krzysztof Lewandowski 
poinformowali, że projekty uchwały Komisje zaopiniowała pozytywnie. 
 

 

Głosowanie w sprawie podjęcia uchwały w sprawie przystąpienia 
do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego obszaru 
"Góra - północ". 
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
(ZA): Marek Basaj, Tomasz Jakuszek, Żaneta Koch, Mariusz Kociemba, Artur 
Konon, Krzysztof Lewandowski, Andrzej Mieloszyński, Piotr Mulkowski, Robert 
Piątek, Barbara Ratajczak, Piotr Rojek, Katarzyna Sarnowska, Nina Stępa, Cezary 
Strzelec, Edward Szczepański, Martyna Wachowiak, Rafał Wachowiak, Lilianna 
Wąsik, Grzegorz Wiśniewski, Tomasz Wojna, Zdzisław Żeleźny . 
 
Uchwała Nr 422/XXXVI/2022 została podjęta 21 głosami „za”  – jednogłośnie. 
/ Uchwała Nr 422/XXXVI/2022 stanowi załącznik nr 17 do protokołu./ 

h) w sprawie wyrażenia zgody na wszczęcie procedury nadania sztandaru 
gminie Śrem; 

Projekt uchwały przedstawił i omówił Pan Marina Goliński – Komendant Straży 
Miejskiej w Śremie. 

Dyskusji nie było. 
 
Przewodniczący Komisji Wsi i Samorządu – Krzysztof Lewandowski 
poinformował, że Komisja projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie. 
 
Salę obrad opuścił radny Pan Tomasz Jakuszek. 
 

Głosowanie w sprawie podjęcia uchwały w sprawie wyrażenia zgody 
na wszczęcie procedury nadania sztandaru gminie Śrem. 
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0. 
Wyniki imienne: 
(ZA): Marek Basaj, Żaneta Koch, Mariusz Kociemba, Artur Konon, Krzysztof 
Lewandowski, Andrzej Mieloszyński, Robert Piątek, Barbara Ratajczak, Piotr 
Rojek, Katarzyna Sarnowska, Nina Stępa, Piotr Mulkowski, Cezary Strzelec, 
Edward Szczepański, Martyna Wachowiak, Rafał Wachowiak, Lilianna Wąsik, 
Grzegorz Wiśniewski, Tomasz Wojna, Zdzisław Żeleźny . 
(BRAK GŁOSU): Tomasz Jakuszek. 
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Uchwała Nr 423/XXXVI/2022 została podjęta 20 głosami „za”  przy 1 braku 
głosu . 
/ Uchwała Nr 423/XXXVI/2022 stanowi załącznik nr 18 do protokołu./ 
 
Na salę obrad powrócił radny Pan Tomasz Jakuszek. 

i) zmieniającego uchwałę w sprawie uchwały budżetowej gminy Śrem 
na 2022 rok; 

Projekt uchwały przedstawił i omówił Pan Krzysztof Lewandowski – Skarbnik 
Gminy Śrem. Pan Skarbnik zgłosił autopoprawki do projektu uchwały , które 
zostały zawarte w piśmie Burmistrza Śremu z dnia 22 czerwca 2022 r. 
/Pismo stanowi załącznik na 19 do protokołu./ 

Dyskusji nie było. 

Przewodnicząca Komisji Budżetowej – Barbara Ratajczak poinformowała, 
że Komisja projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie. 

Salę obrad opuścił radny Pan Piotr Mulkowski w związku z czym Przewodnicząca 
poprosiła o ponowne sprawdzenie kworum. Przewodnicząca stwierdziła, że na 
sali jest obecnych 20 radnych, a więc Rada jest władna do podejmowania 
prawomocnych decyzji 
 
Głosowanie w sprawie podjęcia uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 
uchwały budżetowej gminy Śrem na 2022 rok wraz z zgłoszonymi 
autopoprawkami. 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 1. 
Wyniki imienne: 
(ZA): Żaneta Koch, Mariusz Kociemba, Tomasz Jakuszek, Krzysztof Lewandowski, 
Andrzej Mieloszyński, Robert Piątek, Barbara Ratajczak, Piotr Rojek, Katarzyna 
Sarnowska, Nina Stępa, Piotr Mulkowski, Edward Szczepański, Martyna 
Wachowiak, Lilianna Wąsik, Tomasz Wojna, Zdzisław Żeleźny. 
(BRAK GŁOSU): Artur Konon. 
(WSTRZYMUJĘ SIĘ): Marek Basaj, Cezary Strzelec , Grzegorz Wiśniewski , Rafał 
Wachowiak. 
 
Uchwała Nr 424/XXXVI/2022 została podjęta 15 głosami „za”  przy 4 głosach 
wstrzymujących oraz 1 braku głosu i 1 nieobecnym.  
/ Uchwała Nr 424/XXXVI/2022 stanowi załącznik nr 20 do protokołu./ 
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j) zmieniającego uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Śrem na lata 2022 – 2033; 

Projekt uchwały przedstawił i omówił Pan Krzysztof Lewandowski – Skarbnik 
Gminy Śrem. Pan Skarbnik zgłosił autopoprawki do projektu uchwały, które 
zostały zawarte w piśmie Burmistrza Śremu z dnia 22 czerwca 2022 r. 
/Pismo stanowi załącznik na 21 do protokołu./ 

Dyskusji nie było. 

Przewodnicząca Komisji Budżetowej – Barbara Ratajczak poinformowała, 
że Komisja projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie. 

Głosowanie w sprawie podjęcia uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Gminy Śrem na lata 2022 – 2033 wraz z zgłoszonymi 
autopoprawkami. 
ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 1. 
Wyniki imienne: 
(ZA): Żaneta Koch, Mariusz Kociemba, Artur Konon, Tomasz Jakuszek, Krzysztof 
Lewandowski, Andrzej Mieloszyński, Robert Piątek, Barbara Ratajczak, Piotr 
Rojek, Katarzyna Sarnowska, Nina Stępa, Piotr Mulkowski, Edward Szczepański, 
Martyna Wachowiak, Lilianna Wąsik, Tomasz Wojna, Zdzisław Żeleźny. 
(WSTRZYMUJĘ SIĘ): Marek Basaj, Cezary Strzelec, Grzegorz Wiśniewski, Rafał 
Wachowiak. 
 
Uchwała Nr 425/XXXVI/2022 została podjęta 16 głosami „za”  przy 4 głosach 
wstrzymujących oraz 1 nieobecnym.  
/Uchwała Nr 425/XXXVI/2022 stanowi załącznik nr 22 do protokołu./ 
 

k) zmieniającego uchwałę w sprawie zasad udzielania i rozmiaru obniżek 
tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć oraz określenia 
tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć niektórych 
nauczycieli. 

Projekt uchwały przedstawiła i omówiła Pani Barbara Jabłońska – Naczelnik 
Pionu Edukacji i Usług Społecznych. Pani Barbara Jabłońska zgłosiła 
autopoprawkę do projektu uchwały polegającą na uzupełnieniu treści 
uzasadnienia do projektu uchwały o opinię związków zawodowych. 
/Pismo stanowi załącznik na 23 do protokołu./ 
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Dyskusji nie było. 
 
Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Sportu – Piotr Rojek poinformował, 
że Komisja projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie. 
 

Głosowanie w sprawie podjęcia uchwały w sprawie zmieniającego uchwałę 
w sprawie zasad udzielania i rozmiaru obniżek tygodniowego obowiązkowego 
wymiaru godzin zajęć oraz określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru 
godzin zajęć niektórych nauczycieli wraz z zgłoszoną autopoprawką. 
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
(ZA): Marek Basaj, Tomasz Jakuszek, Żaneta Koch, Mariusz Kociemba, Artur 
Konon, Krzysztof Lewandowski, Andrzej Mieloszyński, Robert Piątek, Barbara 
Ratajczak, Piotr Rojek, Katarzyna Sarnowska, Nina Stępa, Cezary Strzelec, Edward 
Szczepański, Martyna Wachowiak, Rafał Wachowiak, Lilianna Wąsik, Grzegorz 
Wiśniewski, Tomasz Wojna, Zdzisław Żeleźny . 
 
Uchwała Nr 426/XXXVI/2022 została podjęta 20 głosami „za”  – jednogłośnie. 
/ Uchwała Nr 426/XXXVI/2022 stanowi załącznik nr 24 do protokołu./ 
 

Ad.9 Sprawozdanie z realizacji zadań w zakresie objętym Uchwałą Nr 361/XLI/09 
Rady Miejskiej w Śremie z dnia 29 października 2009 r. w sprawie zasad 
gospodarowania nieruchomościami stanowiącymi własność gminy Śrem. 

Sprawozdanie radni otrzymali wraz z zawiadomieniem o sesji, wobec 
powyższego odstąpiono od jego referowania. 
/Sprawozdanie stanowi załącznik nr 25 do protokołu./ 
 

Dyskusji nie było. 

Ad.10 Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym. 
/Sprawozdanie stanowi załącznik nr 26 do protokołu./ 
 

Dyskusji nie było. 

Ad.11 Interpelacje i zapytania radnych, wolne głosy. 

Radny Rafał Wachowiak zapytał: „ Śremska drużyna WOPR zwróciła się z prośbą 
o dofinansowanie zakupu motorówki w celu zwiększenia bezpieczeństwa, czy 
podjęto jakąś decyzję? Jeżeli tak to jaką?” 
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Odpowiedzi udzielił Burmistrz Adam Lewandowski: „ Na chwilę obecną nie 
podjęto żadnej decyzji. Skupiamy się obecnie na dotacjach z tytułu prowadzenia 
zajęć pozalekcyjnych i to rozstrzygnęliśmy. Natomiast wszystko zależy 
od zasobów finansowych jakie będziemy posiadać i od tego czy będzie możliwość 
uzyskania dotacji od samorządu województwa wielkopolskiego.” 

Przewodnicząca Rady poinformowała, że do Biura Rady wpłynęła następująca 

korespondencja:  

• wyrok Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego dotyczący uchwały Rady 
Miejskiej w Śremie nr 309/XXVII/2021 w którym stwierdzono nieważność 
uchwały w zakresie terenu oznaczonego symbolem P-EF; 

• 8 czerwca 2022 r. wpłynęło pismo Marszałka Województwa 
Wielkopolskiego z 6 czerwca 2022 r. nr DAP.4214/2022 w związku 
z Uchwałą Nr 1575/2016 Zarządu Województwa Wielkopolskiego z 4 
lutego 2016 r. w sprawie przystąpienia do sporządzenia audytu 
krajobrazowego dla województwa wielkopolskiego z prośbą 
o zaopiniowanie projektu Audytu krajobrazowego województwa 
wielkopolskiego w terminie 30 dni od otrzymania dokumentu przez Radę 
Miejską w Śremie. Powyższy dokument przekazano Burmistrzowi Śremu. 
Radni otrzymali pismo Burmistrza w tej sprawie, które też zostało 
zamieszczone w programie e-sesja; 

• wyrok Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego dotyczący uchwały Rady 
Miejskiej w Śremie nr 323/XXIX/2021 w przedmiocie miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego obszaru położonego w Śremie przy 
ul. Grunwaldzkiej. Wyrok oddala skargę w całości. 

•  23.03.2022 r. wpłynął e-mail przez Ogólnopolskie Stowarzyszenie Kominki 
i Piece w sprawie poparcia petycji – apel w sprawie wprowadzenia zerowej 
stawki vat na drewno opałowe. Pismo zostanie przekazane radnym 
w programie e-sesja. 

Następnie Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej – Żaneta Koch przedstawiła 
radnym następujące dokumenty: 
-  protokół z kontroli przeprowadzonej przez Komisję Rewizyjną w dniu 4 maja 
2022 r. w Urzędzie Miejskim w Śremie w zakresie wydatkowania środków 
finansowych, dotacji z budżetu gminy dla organizacji pozarządowych – za I 
półrocze 2022 r. – Towarzystwo Pomocy Potrzebującym Św. Brata Alberta 
w Śremie, nie stwierdzono nieprawidłowości; 
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- protokół z kontroli przeprowadzonej przez Komisję Rewizyjną w dniu 2 czerwca 
2022 r. w Urzędzie Miejskim w Śremie w zakresie stopnia realizacji inwestycji 
gminnych drogowych zaplanowanych w budżecie na rok 2022, nie stwierdzono 
nieprawidłowości.  
/Ww. protokoły stanowią załączniki: nr 27 i 28 do protokołu./  
 

Przewodnicząca Rady Pani Katarzyna Sarnowska poinformowała, że kolejna Sesja 
Rady Miejskiej planowana jest we wrześniu (do 23 września br. sesja musi się 
odbyć). Wszystkie Komisje Rady Miejskiej w Śremie w miesiącach lipiec, sierpień 
mają przerwę wakacyjną. 
 

Ad.12 Zamknięcie sesji. 

Przewodnicząca Rady - Katarzyna Sarnowska stwierdziła, iż porządek XXXVI Sesji 
Rady Miejskiej w Śremie został wyczerpany i zamknęła obrady o godz. 12:33. 
 

         
 

Przewodniczyła: 
       Przewodnicząca Rady Miejskiej 
              Katarzyna Sarnowska 
 
Protokołowała: 
Marta Matuszewska 
Podinspektor 


